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BLIC- Ahmed iz Palestine je mladi lekar koji radi u selu kod Pančeva: 

Pacijenti ga obožavaju, a kolege opisuju u dve reči 
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Predstavnici KZUS prisustvovali radionici “Uvođenje programskog budžeta kod Organizacija 

obaveznog socijalnog osiguranja (OOSO) i njihovih korisnika“ 

Direktor Komore zdravstvenih ustanova Srbije, Snežana Rašić Đorđević i Olga Bukarica – viši savetnik direktora 

Komore su 27. novembra 2023. godine u Sava Centru u Beogradu prisustvovale konferenciji (radionici) “Uvođenje 

programskog budžeta kod Organizacija obaveznog socijalnog osiguranja (OOSO) i njihovih korisnika“ koja je 

održana  u okviru projekta “ Podrška Ministarstvu finansija u okviru Sektorskog reformskog ugovora za sektor 

reforme javne uprave“ koji sprovodi konzorcijum KPMG u saradnji sa Ministarstvom finansija Republike Srbije. 

 

          

 

Imajući u vidu obaveze koje proističu iz člana 112. Zakona o budžetskom sistemu u vezi postupnog uvođenja 

programskog budžeta i od strane korisnika sredstava Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje (zdravstvenih i 

apotekarskih ustanova čiji je osnivač Republika Srbija), odnosno lokalna vlast do 2024. godine, cilj konferencije je 

bio  da pruži podršku za zaposlene u ovim ustanovama u cilju pripreme i potpune primene odgovarajućih zakonskih 

odredbi u postupku donošenja finansijskih planova za 2025. godinu. 



 
 

         

Prisutnima su se obratili iz Ministarstva zdravlja - državni sekretar, iz Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje 

– direktor Sektora za ekonomske poslove i direktor projekta“ Podrška Ministarstvu finansija u okviru Sektorskog 

reformskog ugovora za sektor reforme javne uprave“. 

Ispred projekta radionicu su održali  eksperti za javne finansije . 

Učesnici na ovoj konferenciji su bili pre svega rukovodioci i zaposleni u zdravstvenim i apotekarskim ustanovama iz 

cele zemlje, koji su nadležni za budžet i finansije kao i predstavnici centrale RFZO i odgovarajućih organizacionih 

jedinica. 

 

 

Revolucionarni lek za "decu leptire" od početka sledeće godine i u Srbiji 

U Srbiji od bulozne epidermolize boluje 39 osoba, njih 17 su deca. Ta teška i retka bolest, obolelima pravi još teže 

rane, koje se javljaju po celom telu. Nedavno je u Americi odobren i prvi lek - gel, koji na godišnjem nivou košta 

više od 660 hiljada dolara. Kako najavljuju nadležni, u prvim mesecima naredne godine stiže za naše pacijente. 



 
 

Prof. dr Sanja Radojević Škodrić, direktorka Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje kaže da je to lek koji je 

registrovan u Americi, ali još nije registrovan u Evropi, i u Evropi će biti registrovan do juna 2024.godine. 

"Praksa u Srbiji je da se nakon registracije u Evropi uvozi, naravno ako imamo finansijska sredstva, međutim, ovo će 

biti prvi put da uvozimo lek koji je registrovan pre Evrope. Naša Agencija za lekove i medicinska sredstva je dala 

dozvolu za uvoz. Ovo radimo zato što se radi o jednoj od najtežih retkih bolesti“, kaže Radojević Škodrić. 

Miloš Nikolić Direktor Klinike za venerologiju kaže za RTS da je  bulozna epidermoliza najteže dermatološko 

oboljenje, koje je prisutno na osnovu genetske mutacije. 

"To su veoma teški pacijenti koji su bolesni od rođenja. Trpe velike bolove, erozije koje se prave na koži od samoga 

rođenja onemogućavaju normalan život. Rane kada zarastaju, dovode do srastanja prstiju, do problema u usnoj 

duplji", kaže doktor Nikolić. 

Prema njegovim rečima, novi lek koji je registrovan u Americi može doprineti da se stabilizuje stanje u narednih 6 

do 18 meseci kod pacijenata koji ga konzumiraju, a posle tog perioda mora ponovo da se primenjuje terapija. 

Lek na godišnjem nivou košta više od 660.000 dolara. 

Doktor Nikolić kaže da će se posle uvoza leka u Srbiju, proceniti po težini kliničke slike kome je lek najpotrebniji. 

"Ovo je revolucija u medicini. Takozvana genska terapija za neke druge bolesti postoji već izvesno vreme. 

Primenom lekia dolazi epitelizacije svih promena i pacijenti mogu više meseci do godinu dana da imaju kožu bez 

rana", kaže Nikolić. 

 

 

Uskoro digitalni zdravstveni kartoni: Kako će funkcionisati eKarton i da li će podaci pacijenata biti bezbedni? 

Arhive svih zdravstvenih institucija uskoro će se naći u jednom, objedinjenom sistemu podataka. To propisuje 

nedavno usvojen Zakon o zdravstvenoj dokumentaciji u okviru koga se nalazi i uspostavljanje eKartona. 

Kovid udara na srce 



 
 

RIZIS umesto dosadašnjeg IZIS-a - tako će izgledati transformacija Integrisanog zdravstvenog informacionog 

sistema u Republički. Zdravstveni radnici kažu da prednost ovakve baze leži u tome da je lekarima omogućeno da 

steknu celokupnu sliku o zdravstvenom stanju pacijenta. 

Izuzetno je važan uvid u sve izveštaje 

Doktorka u domu zdravlja Palilula Mirjana Miladinović kaže da će uvođenjem eKartona "napraviti sintezu svih 

procedura i na taj način uputiti pacijente na pravo mesto kako bi lečenje bilo efikasnije". 

"Izuzetno je važno da imamo uvid u sve te izveštaje, a možda i bitnije u terapiju koju naše kolege konsultanti 

specijalisti propisuju, zato što u nekim situacijama pacijent dobija jedan te isti lek, ali od dva različita proizvođača, 

pa u takvoj situaciji bi praktično uzimao duplu terapiju iako to nije potrebno", ističe Miladinović. 

Osim toga, zdravstveni radnici, ali i građani saglasni su u tome da bi zdravstveni karton u elektronskom obliku 

umnogome olakšao proceduru odlaska kod lekara. 

U odnosu na dosadašnji sistem prema kojem pristup informacijama o lečenju ima samo izabrani lekar - sa 

eKartonom celokupna istorija bolesti, izveštaji specijalista, izveštaji iz privatne prakse i druge informacije o 

zdravstvenom stanju postali bi dostupni i samim specijalistima, hitnoj medicinskoj službi, lekarskoj komisiji, ali i 

pacijentima. Digitalizacija će smanjiti broj poseta lekaru. 

Podaci će moći da se razmenjuju 

"Ono što je takođe važno, jeste da se stvore osnove za povezivanje svih tih registara i različitih sistema, zato što je 

u pitanju zaista veliki broj različitih sistema koji treba da razmenjuju međusobne podatke. Tako da će se uspostaviti 

standardi prema kojima će podaci moći da se razmenjuju, kako bi upravo lekari, ne samo izabrani lekar, kao što je 

do sada bio slučaj, već i lekari specijalisti kod kojih izabrani lekar uputi pacijenta, ali i drugi, u pitanju komisije ili 

hitna lekarska pomoć, mogu takođe imati pristup i pregledima, i diagnostici izveštajima, ali i propisanim 

terapijama", ističe Isidora Šmigić koordinatorka za regulatornu reformu u Naledu. 

Ona naglašava da će kompletna digitalizacija značajno olakšati posao lekarima, ali i lečenje pacijentima, jer će na 

ovaj način u velikoj meri biti smanjen broj poseta pacijenata lekaru. 

"Uvođenje recimo mogućnosti da lekari mogu da proslede pacijenta lekaru specijalisti, da se pacijent ne vraća po 

uput kod izabranog lekara, kao što je sada neophodno, nego da pacijenti mogu dalje da idu na lečenje ili potrebnu 

dijagnostiku, da bi se smanjio broj poseta za čak sedam miliona lekaru na godišnjem nivou u Srbiji. Kada 

posmatramo koliko tih poseta izabranom lekaru postoji samo zbog toga što je potrebno izdati uput za dalje lečenje, 

efekti će sigurno biti veliki, ali naravno biće potrebno vremena da se sistem u potpunosti uspostavi i da počne da 

funkcioniše" ukazuje Šmigić. Da li će podaci pacijenata biti bezbedni? 

Nijedna evidencija ne može biti apsolutno zaštićena 

Međutim, ovako osetljive informacije neophodno je obezbediti. Poverenik za informacije od javnog značaja Milan 

Marinović kaže da je svaku bazu podataka moguće zloupotrebiti. 

"Nijedna evidencija ne može biti apsolutno zaštićena, nijedna baza podataka ne može biti apsolutno zaštićena. Mi 

smo bili svedoci za neke baza podataka za koje smo bili sigurni da ne mogu biti provaljene, da njihova bezbednost 

ne može biti narušena - pa je bilo", objašnjava Marinović. 



 
 

S druge strane Šmigić napominje da će samo ovlašćena lica imati pristup podacima pacijenata, te da su podaci 

"zaista zaštićeni". 

"Zakonom koji je nedavno usvojen je propisano da će se ovi podaci čuvati u Državnom data centru u Kragujevcu, 

koji čuva podatke, sve koji se tamo nalaze na zaista vrlo visokom nivou, a ono što je dodatno predviđeno je da 

pristup tim pristupnim podacima imaju samo zakonom ovlašćena lica, odnosno izabrani lekar. Ono što je benefit 

digitalizacije, što će postojati sistem na kom će moći da se prati ko je pristupio podacima", zaključuje Šmigić. 

Zakon o zdravstvenoj dokumentaciji usvojen je krajem oktobra ove godine, a zdravstvene ustanove, privatne 

prakse i druga pravna lica moraju da usklade svoju organizaciju i rad sa odredbama zakona najkasnije do januara 

2025. godine. 

 

 

Ahmed iz Palestine je mladi lekar koji radi u selu kod Pančeva: Pacijenti ga obožavaju, a kolege opisuju u dve reči 

U ambulanti u selu Jabuci pre dva meseca je počeo da radi mladi doktor Ahmed Hijazi, poreklom iz Palestine. 

Nakon završenih studija medicine u Beogradu i Novom Sadu, ovo mu je prvi posao i uprkos malim poteškoćama sa 

srpskim jezikom, dobro se uklopio u kolektiv i rad sa pacijentima, prenosi RTS. 

Ahmed Hijazi iz Palestine došao je da studira u Srbiju jer je i njegov otac pre 30 godina imao to iskustvo i lepe 

uspomene na našu zemlju. Sada živi u Pančevu, a pre nekoliko meseci se zaposlio, prvo u jednoj gradskoj 

ambulanti, a onda u selu Jabuka. Dopao mu se kolektiv, medicinske sestre i iskusniji lekari, koji su ga prihvatili kao 

člana porodice. A svoj posao obožava. 

- Znate, ja sam iz Palestine, tamo stalno imamo problema, rat. Video sam jednog lekara, koji je tamo heroj, radi 

non-stop i od tad sam hteo da budem kao on - navodi Ahmed Hijazi, lekar. 

Ahmed još uvek usavršava srpski jezik, kaže da je težak i u početku je bilo malo problema da se dobro razume sa 

pacijentima, ali sada su se svi navikli. 



 
 

Pacijenti oduševljeni 

"Bilo mi je malo neobično što je stranac, na prvi pogled, ali smo se upoznali, raspričali", kaže pacijentkinja. 

Dodaje: "Utisci su super". 

"Prijatan je čovek, što je dobro za pacijenta. Pacijentu je jako važno da je lekar prijatan, da hoće da razgovara. To je 

jako dobro", smatra anketirana. 

Kolege ga opisuju u dve reči 

Kolege za mladog doktora kažu da je profesionalan i posvećen. 

- On je spreman da radi, on uči, kao i svi mladi doktori. Mi se trudimo da mu pomognemo na sve moguće načine, i 

on se trudi i naravno da je odličan. Pacijenti ga vole i sve više traže da dolaze kod njega - ističe dr Slavica Borković, 

iz Zdravstvene stanice Jabuka. 

Dva puta nedeljno Ahmed radi i u ambulanti Stari Tamiš. 

- Tamo je u početku bilo četiri pacijenta, a sad ih je 17. Svi me znaju i više dolaze kod mene na pregled i baš mi je 

drago zbog toga - zaključuje Ahmed Hijazi. 

Za sada on nije siguran šta će mu biti specijalizacija. Želi prvo da stekne iskustvo sa različitim pacijentima, ali najviše 

mu se dopada da bude upravo lekar opšte prakse. 

 

 

Preventivnim pregledom do sada otkriveno 30 aneurizmi širom Srbije 

BEOGRAD - Tokom prvih sedam dana trajanja kampanje "Skrining pregledi za otkrivanje aneurizme trbušne aorte", 

širom Srbije otkriveno je 30 aneurizmi. 



 
 

Kampanja je započela 20. novembra u Kruševcu, a od tada je u tom gradu skrining uradilo 520 građana, u Zaječaru 

160, dok je u Novom Pazaru urađeno 508 pregleda, i otkriveno je 30 aneurizmi, navodi se u saopštenju 

dostavljenom Tanjugu. 

U Beogradu će, dodaje se, kamion za skrining biti postavljen 29. i 30. novembra, a uoči početka kampanje, koja se 

drugi put ove godine organizuje, dekan Medicinskog fakulteta i vaskularni hirurg Lazar Davidović pojasnio je da 

prema stavovima u evropskom i američkom vodiču, skrining bi trebalo da urade sve osobe muškog pola starije od 

65 godina, takođe i sve osobe bez obzira na pol, a starije od 55 godina ukoliko u porodičnoj anamnezi postoji 

aneurizma trbušne aorte. 

Svi zainteresovani građani mogu da zakažu pregled u Beogradu na broj telefona 0628308956 u periodu od 13-18 

časova. 

 

KORONA IZAZVALA EPIDEMIJU KORIŠĆENjA ANTIBIOTIKA Da li ćеmo imati ČIME DA SE LEČIMO 

Srbija sе nalazi mеđu zеmljama kojе imaju najvеću dnеvnu potrošnju antibiotika u Evropi. 

Na prvom mеstu jе Turska, a slеdе Italija, Francuska i balkanskе državе na čеlu sa Srbijom. Ovo su najnoviji podaci 

studijе koju su radili stručnjaci iz Instituta za javno zdravljе Srbijе „Dr Milan Jovanović Batut”. 

Antibiotici spadaju u jеdnе od najpropisivanijih lеkova u humanoj i vеtеrinarskoj mеdicini. Njihova zloupotrеba 

trajе dеcеnijama, a u kovidu jе došlo do dodatnе nеracionalnе potrošnjе antibiotika širom svеta, tе kao poslеdicu 

imamo svе vеću rеzistеnciju različitih baktеrija na antibiotikе. 

Dirеktor Klinikе za infеktivnе i tropskе bolеsti UKC Srbijе profеsor dr Goran Stеvanović rеkao jе da višе nеma 

apsolutno еfikasnih antibiotika koji bi dеlovali na svе ili vеćinu rеzistеntnih izazivača. Sa drugе stranе, novih 

antibiotika nеma mnogo, poslеdnjih dеcеnija svеga nеkoliko novih antibiotika sе pojavilo na svеtskoj scеni i oni 

višе nisu novi, jеr sе u svеtu koristе vеć višе godina. 



 
 

- Kod nas iz tе katеgorijе novijih lеkova, koji još uvеk imaju odrеđеn stеpеn еfikasnosti, postojе samo tri 

rеgistrovana lеka, ali sе još uvеk nijеdan nе propisujе na tеrеt srеdstava RFZO, tako da jе njihova nabavka i 

primеna otеžana, komplikovana, ali moguća i pacijеnti ih povrеmеno dobijaju. U svеtu jе, porеd ovih, prisutno i 

nеkoliko drugih „novih” antibiotika, ali njih na našеm tržištu nеma, jеr ih nisu rеgistrovalе farmacеutskе kompanijе 

kojе ih proizvodе i nе mogu sе nabaviti. U mеđuvrеmеnu prinuđеni smo da najtеžе pacijеntе koji imaju po život 

opasnе infеkcijе uzrokovanе baktеrijama rеzistеntnim na vеliki broj antibiotika lеčimo primеnom kombinovanе 

tеrapijе, sa dva ili višе antibiotika da bi sе postigao nеki tеrapijski еfеkat – istakao jе dr Stеvanović. 

Prеdsеdnik Udružеnja infеktologa Srbijе profеsor dr Tomislav Prеvеdеn upozorio jе da smo u kovid еri napravili 

еpidеmiju korišćеnja antibiotika i još višе doprinеli razvoju rеzistеncijе antibiotika na baktеrijе. 

 

 


